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Protok61 N r 6/2007 


z posiedzenia Komisji Oswiaty i Kultury 

w -dniu 22 maja 2007r. 


Posiedzenie rozpocz~to 0 godz. 15.00 

Lista obecnosci i por:n:tdek obrad stanowi'i zal'icznik do protokolu. 

W posiedzeniu Komisji brali udzial : 

1.Burmistrz Toszka Pan Jacek Zarzycki 
2.Sekretarz Gminy Pani Malgorzata Por~bska 
3.Skarbnik Gminy Pani Kazimiera Drewniak 
Przewodnicz'ica Komisji Pani Maria Bukowska powitala zebranych 

i przedstawila projekt por:n:tdku posiedzenia. 

Czlonkowie Komisji jednoglosnie / 4:0:0 / przyj~li proponowany porz'idek 

obrad. 

Pan Slawomir Zarzecki zaproponowal uzupelnienie porz'idku obrad 0 


rozwazenie mozliwosci podniesienia oplat za pobyt dziecka w Przedszkolu. 

Przewodnic:n:tca Komisji zaproponowala, aby w/w temat omowic w ramach 

wolnych wnioskow. 

Do posiedzenia Komisji dol'iczyl Pan Krystian Duda . W glosowaniu b~dzie 


bralo udzial 5 czlonkow Komisji. 


Ad.2 
Przewodnicz'ica Komisji do skladu Rady Programowej Centrum Kultury 
"Zamek w Toszku" zaproponowala nast~pujacych radnych : 
I.Pana Andrzeja Morciilca 
2.Pana Marka Rotkegela 
3 .Pani'i Krystyn~ Miozga 
i poinformowala , ze Dyrektor Centrum Kultury do skladu zaproponowala : 
1.Pani'i, ktora zarz'idzala Zamkiem w Ogrodzieilcu 
2.Pana od Turystyki 
Czlonkowie Komisji nie wniesli uwag do przedstawionych kandydatow i 
zaakceptowali sklad Rady Programowej w wymienionym skladzie. 
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Ad.1 
Sekretarz Gminy Pani Malgorzata Por\tbska om6wila : 
II projekt uehwaly zmieniajaeej uehwai\t Nr XXXIX/397/06 Rady Miejskiej 

w Toszku z dnia 10 paidziemika 2006 r. w sprawie : ustalenia regulaminu 
na rok 2007 okreslaj~eego wysokosc oraz szezeg610we warunki wyplaeania 
dodatk6w do wynagrodzenia zasadniezego , szezeg610we warunki obliezania 
i wypiaeania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 
dorainyeh zast\tpstw oraz wysokosc i warunki wyplaeania nagr6d ze 
speejalnego funduszu nagr6d dla nauezyeieli plae6wek oswiatowyeh 
prowadzonyeh przez Gmine T oszek. 

Rozstrzygni\teie nadzoreze Wojewody uehylilo w podj\ttej 10 paidziemika 2006 
r. uehwale § 3 ustA.l z uwagi na to , ze okreSlenie wysokosei srodk6w 
finansowyeh na wyplat\t dodatk6w motywaeyjnyeh I 5% I wykraeza poza 
delegaej\t art.30 ust. 6 Karty Nauezyeiela oraz § 4 ust.9 pkt 6 ze wzgl\tdu na 
stanowisko organu nadzoru prawnego , kt6ry okreslii , ze wyehowawstwo w 
przedszkolu wehodzi w zakres obowiqzk6w nauezyeiela przedszkola. 
Dziesiejszy projekt zostal przygotowany poniewaz w/w stanowisko organu 
prawnego I dot. § 4 ust.9 pkt 6 I uleglo zmianie , w zwi~zku z ezym nale.zy 
przywr6eic dodatek funkeyjny dla wyehowawey w przedszkolu . 
Czlonkowie Komisji nie wnieSli uwag do przedstawionego projektu uehwaly. 
21 projekt uehwaly w sprawie : uzgodnienia wartosei jednego punktu w zlotyeh 
Wynagrodzenie praeownik6w plae6wek oswiatowyeh nie b\td~eyeh 
nauezyeielami jest sum~ najnizszego wynagrodzenia I ustala Rada - u nas 600 
zl/ oraz iloezynu liezby punkt6w I wynika z Rozporz~dzenia I i wartosci jednego 
punktu w zlotyeh.Dotyehezasowa wartosc punktu w zlotyeh nie pozwala I nie 
we wszystkieh plae6wkaeh I na wdrozenie 3% waloryzaeji plae praeownik6w 
oswiaty nie b\td~eyeh nauezyeielami.Dyrektorzy zaproponowali ujednolieenie 
wartosei punktu w zlotyeh dla wszystkieh plae6wek oswiatowyeh.Podniesienie 
wartosei 1 punktu w zfotyeh do wysokosei 5 zl za punkt umozliwi waloryzaeje 
plae dla w/w praeownik6w w nast\tpnyeh tataeh. 
Komisja oswiaty nie wniosla uwag do przedstawionego projektu uehwaly. 
Burmistrz om6wil : 
o 	 projekt uehwaly w sprawie : zarz~dzenia poboru w drodze inkasa podatku 

rolnego , podatku od nieruehomosei i podatku lesnego od os6b fizyeznyeh 
oraz zasad wynagradzania za inkaso na terenie sofeetw. 

W zwi~zku z tym ,ze zostaly zakonezone wybory sohys6w przygotowano w/w 
projekt uehwaly ,kt61)' wyznaeza inka::;~nt6w uprawnionyeh do pobierania 
podatk6w na soleetwaeh.Projekt okres!a r6wniez wynagrodzenie za inkaso w 
wysokosei 8% sumy naleznosei pobranyeh w drodze inkasa na terenie soleetwa. 
Czlonkowie Komisji nie wniesli uwag do przedstawionego projektu uehwaly. 
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Sekretarz Gminy omowila projekty uchwal : 
o 	 w sprawie : zasad zwrotu kosztow podrozy sluzbowych radnych oraz 

przewodnicz'lcego organu wykonawczego jednostki pomocniczej Gminy 
Toszek 

Projekt okresla podstaw~ prawn'l na podstawie ktorej naliczany jest zwrot 
kosztow podrozy sluzbowych radnych oraz przewodnicz'lcego organu 
wykonawczego jednostki pomocniczej , a takZe ustala , kto jest uprawniony do 
wystawiania i rozliczania polecenia wyjazdu sluzbowego dla w/w . 
o 	 zmieniaj'lcej uchwal~ w sprawie ustalania wysokosci oraz zasad wyplacania 

diet dla soltysow oraz przewodnicz'lcego organu wykonawczego jednostki 
pomocniczej Gminy . 

Projekt zostal przygotowany na wniosek radnego Pawlowskiego i dot. 

wykreslenia w obowi'lzuj'lcej uchwale pkt 4.Pan Pawlowski jako Prezes 

Stowarzyszenia Soltysow podkreslil ,ze soltys b~d'lcy jednoczesnie radnym 

wykonuje swoj'l funkcj~ w taki sam sposob jak soltys nie b~d'lcy radnym , 

dlatego pozbawienie go 2/3 diety jest niesprawiedliwe. 

W wyniku glosowania / 2:0:3 / Komisja oswiaty wi~kszosci'l glosow popada 

podj~cie w/w uchwaly. 

Burmistrz Toszka udzielil informacji do projektow uchwal : 

o 	 zmiany uchwaly w sprawie konkursu ekologicznego pod nazw'l "Zielona 

Gmina" 
Zmiana dotyczy wprowadzenia do Regulaminu Konkursu zapisu w pkt . 4 
o brzmieniu : 

"osoby , ktore zaj~ly I miejsce w poprzedniej edycji konkursu" 

Komisja oswiaty jednoglosnie popada podj~cie uchwaly. 

o 	 udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gliwickiemu na realizacj~ 

programu "Pr~dkosc kontrolowana" 
Na przystapienie do realizacji w/w programu Powiat Gliwicki rna zabezpieczon'l 
kwot~ 80.000 zl .Szacowany koszt montazu jednego masztu pomiarowego 
wynosi ok. 20.000 zl.Koszt realizacji programu dla calego powiatu , po jednym 
maszcie na Gmin~ wynosilby 160.000 zl.W zwi'lzku z powyzszym Starosta 
Gliwicki zwrocil si~ 0 50% partycypacj~ Gminy w kosztach montazu masztu 
co stanowi 10.000 zl. W odpowiedzi na pytania czlonkow Komisji Burmistrz 
poinformowal , ze planuje si~ postawienie tego masztu przy drodze powiatowej 
w Paczynie. 
Komisja oswiaty jednoglosnie poparla podj~cie w/w uchwaly. 
o zmian w budzecie Gminy Toszek na rok 2007 

Projekt dot. przeznaczenia kwoty 10.000 zl na w/w pomoc finansow'l dla 

Powiatu Gliwickiego na realizacj~ programu "Pr~dkosc kontrolowana" 

Komisja oswiaty nie wniosla uwag do przedstawionego projektu uchwaly. 
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[] zmian w budzecie Gminy Toszek na rok 2007 
Projekt dotyczy przeznaczenia kwoty 73.133 zl na uporz'idkowanie gospodarki 
sciekowej na osiedlu mieszkaniowym w Paczynie i w Paczynce.Na realizacj~ 
w/w zadania Agencja Nieruchomosci Rolnych przekazuje bezzwrotn'i pomoc 
finansow'i w wysokosci 58.506 zl .Udzial Gminy w tym przedsi~wzi~ciu to 
14.627 zl. W ramach kwoty 73.133 zl zostanie wykonane : 
a/ wymiana odcinka kanalizacji sanitamej na osiedlu mieszkaniowym w 

Paczynie przy ul. Pniowskiej 
bl remont urZ'tdzen przej~tej oczyszczalni sciek6w w Paczynie i wykonanie 

brakuj'icego ogrodzenia 
cl ogrodzenie do przepompowni sciek6w w Paczynce 
dl inwentaryzacja czynnej kanalizacji sanitamej i deszczowej na osiedlu 

mieszkaniowym w Paczynce oraz wydzielenie niezb~dnej dzialki 0 pow. do 
O.Olha pod istniej'ic'iprzepompowni'isciek6w w Paczynce 

Komisja oswiaty jednoglosnie opowiedziala si~ za podj~ciem uchwaly. 
Do obrad Komisji dol'iczyl Pan Andrzej Morciniec .W glosowaniu b~dzie bralo 
udzial 6 czlonk6w Komisji. 
[] zmian w budzecie Gminy Toszek na rok 2007 
Projekt dotyczy przeznaczenia srodk6w w wysokosci : 
a/ 18.000 zl na korytowanie ul. Polnej w Toszku I dzialanie we wsp6lpracy z 

mieszkancami , kt6rzy wypelni'i i utwardz'i koryta I 
bl 16.000 zl na remont cZ'istkowy dr6g I w budzecie Gminy na w/w zadanie 

zabezpieczono 50.000 zl. Po przeprowadzeniu pomiar6w okazalo si~, ze do 
naprawy jest 900m2 .Koszt naprawy 1 m2 to 75 zl.W zwi'izku z 
powyzszym do zakonczenia zadania braknie 16.000 zl I 

W zwi'izku z pytaniami czlonk6w Komisji w sprawach dotycz'icych dr6g 
powiatowych - Burmistrz poinfonnowal , ze na najblizsz'i Sesj~ zostal 
zaproszony Starosta oraz Pan D'ibek , a wi~c b~dzie mozna uzyskac 
wyjasnienia. 
Komisja oswiaty jednoglosnie popada podj~cie uchwaly. 
[] zmian w budzecie Gminy Toszek na rok 2007 
Projekt dotyczy przeznaczenia srodk6w w wysokosci : 
a/ 7.000 zl na remont samochodu poZamiczego I Prezes OSP w Toszku zlo.zyl 

pismo w tej sprawie , kt6re Bunnistrz odczytal I 
bl 21.000 zl na wykonanie oswietlenia skrzyzowania w Ciochowicach - I oferta 

na wykonanie zostala pomniejszona 0 lampy ,kt6re zostan'iprzewieszone 
z innych miejsc I 

Komisja oswiaty jednoglosnie opowiedziala si~ za podj~ciem uchwaly. 
[] zmian w budzecie Gminy Toszek na rok 2007 
Projekt dotyczy przyj~cia dotacji w wysokosci 6.000 zl z budzetu Wojew6dztwa 
Sl'iskiego - z przeznaczeniem srodk6w na organizacj~ historycznej imprezy 
Brewerie na zamku w Toszku. 

http:Paczynce.Na
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Komisja oswiaty jednoglosnie popada podj~cie w/w uchwaly. 
Czlonkowie Komisji zapoznali si~ z projektem uchwaly w sprawie : ustalenia 
wysokosci oraz zasad wyplacania diet dla radnych. 
Projekt zostal przygotowany przez Komisj~ Budzetu i Rozwoju. 
W trakcie dyskusji Pan Pawlowski zaproponowal utrzymanie dotychczasowych 
zasad i wysokosci diet dla radnych , natomiast Pan Andrzej Morciniec 
opowiedzial si~ za obnizeniem wysokosci diet. 
Przewodnicz'l.ca Komisji poddala obydwie propozycje pod glosowanie : 
za propozycjq Pana Pawlowskiego glosowalo 4 czlonkow Komisji 
za propozycjq Pana Morcinca glosowal 1 czlonek Komisji 
wstrzymal si~ od glosu 1 czlonek Komisji 
W wyniku glosowania Komisja oswiaty wiekszoscia glosow opowiedziala si~ 

za utrzymaniem dotychczasowych zasad oraz \vysokosci diet dla radnych. 

Ad.3 
Czlonkowie Komisji Oswiaty i Kultury zapoznali si~ z projektami . . .
orgamzaCYJnyml : 
o SP w Toszku 
o SP w Kotulinie 
o SP w Paczynie 
o SP w Pniowie 
o Gimnazjum w Toszku 
o Publicznego Przedszkola w Toszku 
W trakcie dyskusji na temat zaj~c pozalekcyjnych Komisja jednoglosnie 
zaproponowala , aby Dyrektorzy placowek oswiatowych przeanalizowali 
wydatki i aneksem wprowadzili minimum zaj~c pozalekcyjnych. 
Pan Morciniec zaproponowal , aby Osrodek Kultury cz~sc swoich srodkow 
przeznaczyl na prowadzenie zaj~c pozalekcyjnych w szkolach. 
Pan Pawlowski podsumowuj'l.c wypowiedzi w tej sprawie zaproponowal , aby w 
czerwcu zorganizowac spotkanie Dyrektorow szkol i przedszkola ; Dyrektora 
Zamku oraz czlonkow Komisji oswiaty w celu rozwazenia mozliwosci 
prowadzenia zaj~c pozalekcyjnych wspolnymi silami oraz opracowania 
propozycji zagospodarowania wakacji ala azieci z solectw. 
za pr2yj~ciem propozycji glosowalo 4 czlonk6w Komisji 
przeciw 1 czlonek Komisji 
wstrzymal si~ od glosu 1 czlonek Komisji 
W/w propozycja zostala przyj~ta wi~kszosci'l. glosow. 
Pan Slawomir Zarzecki zwrocil si~ 0 wyjasnienie Radcy Prawnego : czy istnieje 
przepis prawny , ktory okreslalby ile m2 rna posprz<ltac sprz'l.taczka zatrudniona 
na etacie i czy takie ustalenie mozna wprowadzic ? 

http:Przewodnicz'l.ca
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W trakcie dalszej dyskusji Pan Zarzecki zaproponowal przeliczenie koszt6w 
SP w Toszku w przypadku gdyby zmniejszyc liczb~ oddzial6w w klasach 
4 is, tak, aby klasy liczyly do 30 uczni6w .Pani Bukowska podkreslila, ze w 
tej sytuacji dzieci w SP w Toszku b~d~mialy zdecydowanie gorszy komfort 
nauczanie niz dzieci na solectwach , gdzie liczba dzieci w klasach jest prawie 0 

polow~ nizsza . 
za przyj(fciem propozycji glosowalo 2 czlonkOw Komisji 
przeciw 1 czlonek Komisji 
wstrzymalo si'f od glosu 3 czlonk6w Komisji 
W wyniku glosowania - wi~kszosci~ glos6w propozycja zostala przyj~ta. 
Pan Marek Pawlowski ponownie zwr6cil si~ 0 przeglosowanie swojej 
wczesniejszej propozycji ,kt6ra dotyczy przeliczenia koszt6w plac6wek 
oswiatowych w sytuacji gdyby do SP w Paczynie dowozic dzieci z Pisarzowic 
i Ciochowic , do SP w Pniowie dowozic dzieci z Wilkowiczek i Kotliszowic , 
do SP w Kotulinie dowozic dzieci z Sarnowa i PluZniczki - przy jednoczesnym 
zachowaniu stanu kadry nauczycielskiej. 
Pani Bukowska zapytalajaki sens miala rozbudowa SP w Toszku, kiedy w 
zwi~ku z przedstawionymi propozycjami w szkole b~d~ puste sale lekcyjne ? 
Pan Zarzecki stwierdzil , iz do niewykorzystanych pomieszczen mozna 
przeniesc Przedszkole. 
Przewodnicz~ca Komisji poddala pod glosowanie propozycj~ Pana 
Pawlowski ego : 
za przyj'fciem propozycji glosowalo 3 czlonkOw Komisji 
przeciw 1 czlonek Komisji 
wstrzymalo si'f od glosu 2 czlonkOw Komisji 
Wi~kszosci~ glos6w propozycja zostala przyj~ta. 


Obrady Komisji opuscil Pan Laksa - glosuje 5 czlonk6w Komisji. 


Ad.4 
Czlonkowie Komisji oswiaty zapoznali si~ z pismami : 

11 Rady Soleckiej Kotulina w sprawie przekazania dodatkowych srodk6w 


w wysokosci 15.000 zl na obchody 750-lecia Kotulina 
Pan Marek Pawlowski poinformowal , ze solectwo angaZuj~c srodki wlasne 
i ewentualnych sponsor6w nie jest w stanie zorganizowac obchod6w 750 lecia 
Kotulina , kt6re odb~d~ si~ 25-26.0S.br. 
W odpowiedzi na pytania czlonk6w Komisji Pan Pawlowski poinformowal , ze 
w ramach obchod6w solectwo planuje : wydanie ksi~Zki 0 historii i legendach 
Kotulina , zakup pami~tkowych medali oraz okolicznosciowych gadzet6w , 
wyst~p filharmonii opolskiej , ch6ru , orkiestry d~tej , zespol6w muzycznych , 
kabaretu. 
W podsumowaniu dyskusji Komisja oswiaty popada w/w prosb~ i 
zaproponowala przygotowanie projektu uchwaly w powyzszej sprawie . 

http:25-26.0S.br
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2/ Rady Soleckiej Kotliszowic w sprawie przyznania dodatkowych srodkow 
na kontynuacj~ wykonania kanalizacji deszczowej w solectwie. 

W wyniku dyskusji Komisja oswiaty zwrocila si~ 0 przygotowanie 
dodatkowych informacji w w/w temacie. 

Ad.S 
Radny Slawomir Zarzecki zaproponowal rozwazenie mozliwosci podniesienia 
oplat za pobyt dziecka w Przedszkolu.zdaniem radnego oplaty S'i najnizsze 
w okolicy.Propozycja Pana Zarzeckiego to : 
o 60 zl za 5godz. pobytu dziecka w Przedszkolu 

o 90 zl za 8 godz. pobytu dziecka w Przedszkolu. 

Obecny na posiedzeniu Komisji Przewodnicz'icy Rady Miejskiej stwierdzil , ze 

oplat~ mowa podnieSc , ale wtedy naleZy zabezpieczyc miejsca dla wszystkich 

ch~tnych. 


Czlonek Komisji Pan Krystian Duda zaproponowal, aby oplaty podnosic 
systematycznie. 
Przewodnicz'ica Komisji Pani Maria Bukowska zglosila wniosek, aby Dyrektor 
Przedszkola przymierzyla si~ do ewentualnego przeliczenia, aby urealnic 
rzeczywiste koszty pobytu dziecka w Przedszkolu, a nast~pnie podniesc oplaty. 
za wnioskiem Pana Zarzeckiego glosowal - 1 czlonek Komisji 
przeciw 3 czlonk6w Komisji 
wstrzymal si(f od glosu 1 czlonek Komisji 

za wnioskiem Pani Bukowskiej glosowalo - 4 czlonk6w Komisji 
przeciw 0 
wstrzymal si(f od glosu 1 czlonek Komisji 
W wyniku glosowania wi~kszosci'iglosow Komisja oswiaty poparla wniosek 

Pani Bukowskiej. 

Przewodnicz'ica Komisji przedstawila informacj~ Kierownika OPS dotycz'iC'i 
swietlic opiekunczo-wychowawczych na terenie Gminy w 2007 r. 
Pani Bukowska poinformowala rowniez , ze z uzyskanych informacji Pani 
Ko~y wynika , ze organizowane kolonie dla dziecie w ramach programu dis 
dzialania Przeciwalkoholizmowi stanowi'i wysoki koszt ,a z pobytu korzystaj'i 
ciqgle jedne i te same dzieci . 
W zwi'izku z powyzszym Komisja jednoglosnie poparla propozycj~ Pani 
Bukowskiej , aby zrezygnowac z organizacji Kolonii , a przedluZyc 0 1 dzien 
funkcjonowanie swietlic - rowniez w okresie wakacyjnym. 
Po wyczerpaniu porz'idku obrad Przewodnicz'ica Komisji podzi~kowala . 
zebranym i zakonczyla posiedzenie 0 godz. 18.45. 

Przewodnicz'ica Komisji prot~..alaDor ha Maria B~~ws~a 
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